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Із серпневої учительської конференції

РЕФОРМІ ШКОЛИ—
ПРИСКОРЕННЯ,

ПОГЛИБЛЕННЯ

ОРІЄНТИРОМ для 
принципової, відвертої 
розмови на серпневій учи
тельській конференції 
стали Тези Міністерства 
освіти СРСР «Перебудо
ву школи—на рівень су
часних вимог». Оскільки 
з міністерства протягом ос
танніх років, як підкрес
лювала газета «Правда», 
не виходило документа 
настільки принципового і 
самокритичного, то він не 
міг не схвилювати педа
гогів, громадськість краї
ни.

Стали вони предметом 
обговорення і на конфе
ренції вчителів нашого мі
ста 1 району. На цей раз 
з ініціативи міського та 
районного відділів народ
ної освіти було вирішено 
відмовитися від традицій
ної застарілої і заформа
лізованої форми прове
дення — «доповідь —ви
ступи». Ініціативу освітян 
підтримав міськком пар
тії. Для учасників конфе
ренції запропоновані конк
ретні питання-тези 1 нова 
форма роботи — диску- 
сії. Передбачалося проана
лізувати зроблене протя
гом кількох років роботи 
в умовах реалізації ре
форми загальноосвітньої 
і професійної школи, ви
значити шляхи її при
скорення 1 поглиблення, 
відповісти на одне Із най
головніших питань — як 
підвищити якість навчан
ня 1 виховання учнів.

Чи вийшла така розмо
ва? Чи стануть вироблені 
на ній рекомендації тими 
новими продуктивними 
Ідеями пошуку, прогресу?

Можливо, це будуть по
спішні висновки, адже 
конференція відбулася 
тільки позавчора. Та по 
гарячому, як відомо, кра
ще кується метал. Все ж 
висловлені думки не пре
тендують на категорич
ність 1 безперечність.

Почалася конференція 
з обговорення досить про
блемного питання — пре
стижу учителя, народної 
освіти. І не випадково. Ос. 
таннім часом ця тенден
ція була особливо поміт
на. Відрадно, що виступа
ючі не лише констатува- 
ли, закликали, а й аналі
зували явища, труднощі, 
що склалися в школі, про
понували шляхи усунення 
недоліків. Різні ті причи
ни, але головна — в са
мому учителеві. Успіх 
справи залежить від його 
компетентності, уміння, 
знань, відданості справі.

ІЗ ВИСТУПІВ: 
учительки школи № 7 

Н. В. Васьковнч:
— Авторитет учителя 

не прийде сам по собі, 
його може створити тіль
ки він сам. Нам потріб
но свою роботу тісніше 
пов’язувати з практикою 
комуністичного творення. 
Та все ж авторитет треба 
бачити 1 підтримувати. А 
це можливо тільки в умо
вах гласності;

учительки міської шко
ли № 5, делегата V з’їз
ду учителів республіки

Н. Р. Корнієнко:
— Потрібно докорінно 

поліпшити підготовку учи
телів. За 27 років мені, 
наприклад, довелось тіль
ки один раз побувати на 
курсах, які дали безсум
нівну користь. Облвно, Мі
ністерство освіти УРСР 
повинні докорінно пере
глянути їх програму. Не 
вирішеним залишається 1 
питання забезпечення ме
тодичною літературою;

директора Калитянеької 
середньої школи імені
B. І. Леніна В. Ф. Писа
ренка:

— Наш педагогічний 
колектив — одна сім’я. 
Майстерність кожного 
члена удосконалюється в 
школі, тут формується йо
го авторитет. Активними 
учасниками, помічниками 
цього процесу стали бать
ки, базові колективи, 
громадськість селища. Тож 
відрадно, що 36 наших

себе учительській праці:
учительки школи № 5

C. В. Мальцевой
— Працювати по-ново

му, переробляти себе важ
ко, але потрібно. Гадаю, 
було б доцільно створити 
систему оцінювання робо
ти вчителя через учнів. 
Це була б найоб’єктив- 
ніша оцінка;

завуча Княжицької се
редньої школи В. М. Ка- 
сяна:

— Престиж учителя 
починається із його авто
ритету серед учнів. Не
рідко він перекреслюється 
відсутністю такту. Цього 
потрібно вчити в інститу
ті;

учительки школи № 7 
Л. В. Паламарчук:

— Таких учителів ми 
повинні виховувати 1 са
мі. А тому вважаю до
цільним створити в шко
лі педагогічний клас;

вчителя Княжицької се
редньої школи В. Д. Шев
цова:

— Без допомоги базо
вого господарства рефор
му не зрушити. У наших 
же шефів не добитися й 
автобуса, щоб підвезти ді
тей на змагання;

директора Княжицької 
середньої школи О. С. 
Зайця:

— Треба лицем повер
нутися до батьків. Адже 
крадуть, лихословлять ді
ти тому, що так чинять 
батьки. Господарникам 
же до цього ніякого діла. 
Нема нікому й до того ді
ла, що селу вкрай необ
хідна нова школа. Атес
тація вчителів на сьогод
ні — це пародія, атесту
ється не вчитель, а ха
рактеристика.

Можна було б продов
жити перелік цікавих ду
мок, пропозицій, вислов
лених учасниками конфе
ренції. Але немало ви
ступаючих все ж стара
лися обійти гострі кути, 
відбутися загальними фра

зами. На мою думку, 
конструктивністю відзна
чалися виступи директора 
Калинівської середньої 
школи М. Г. Юраха, Го- 
голівської — М. П. Мель
ника, директора школи- 
інтернату спортивного 
профілю І. й. Мельничеи- 
ка, завучів Требухівської 
та Княжицької середніх 
шкіл Ц. І. (Комара та 
В. М. Касяна, учителя з 
Заворич В. Д. Джежелія, 
які говорили про бюрок
ратичні методи Інспекту
вання шкіл, необхідність 
підвищити рівень методич
ної роботи, авторитет ди
ректора школи, заступни
ка, звільнити їх від зай
вих інструкцій, обов’язків. 
Докорінного поліпшення, 
наголошували учителі, по-

ення й поширення 
педагогічного досвіду. 
Поки що воно ведеться 
формально. Серйозні пре
тензії висловлені і до об
ласного відділу народної 
освіти, міністерства щодо 
організації курсів пере
підготовки, якості мето
дичних розробок. Вони, 
безперечно, будуть пере
дані у відповідні Інстан
ції, а також представлені 
на Всесоюзний з’їзд учи
телів. Але загострити ува
гу хотілося б на іншому.

У виступах військкома 
В. В. Поліщука, відпові
дального секретаря Бро
варської організації то. 
вариства «Знання» В. А. 
Ооницького прозвучала 
тривога за фізичне 1 мо
ральне здоров’я наших 
дітей. І важко не погоди
тися з (хоча і перебіль
шеним) твердженням, що 
вчитель відгородився від 
учня кабінетом. Учи. 
тель перестав бути вихо
вателем. Про яку ж ідею 
співробітництва педаго
гів з дітьми може йти 
мова? До речі, цю ідею 
конференція обійшла сто
роною. На старих заса- 
дах вирішується 1 питан
ня учнівського самовря
дування. І чи не звідси 
береться бездуховність, 
безвідповідальність юних. 
Разом з тим, як зазна
чив на освітянській кон
ференції в м. Електроста- 
лі Є. К. Лигачов, чима
ло турбот треба покласти 
на плечі школярів, допо
магаючи їм доброю пора
дою 1 вимогливо питаючи 
за вчинки. Прагнення вчи
теля повсякчас стояти над 
учнем, контролювати кож
ний його крок — це бич 
нашої школи. З цієї точ
ки зору обстановка в 
школі ввійшли у проти, 
річчя з процесом демо
кратизації всього життя. 
Тут потрібні серйозна пе
реробка відносин між учи
телем 1 учнем, широка

гласність, відкритість в 
роботі ШКОЛИ’, роввиток 
критики 1 самокритики.

І ще одне. Ця думка 
не нова, але повторю. 
Перебудовуватися почи. 
мати слід із себе. І Лож
ному на своєму місці. На

лозунгах далеко не заї
деш. Атестація вчитель
ських кадрів, говорилося 
у виступах, підтверджує 
це 1 практика, — пародія. 
Гостріше не скажеш. Але 
чи не залишиться це тіль
ки на словах? Для сум
нівів підстави є. У мину
лому навчальному році у 
школах міста цю справу 
було проведено по-цовому. 
Звичайно, не обійшлося 1 
без црорахунків. Але ос
вітянам вдалося досягти 
головного — атестації не 
характеристик, а саме 
вчителів- Така практика 
в цілому одержала висо
ку оцінку і директорів 
шкіл, 1 педагогів. І ось 
виявилося, що дорвід цей 
опинився під сімома зам
ками для вчителій райо-

Не можна пройти 1 ми
мо ще одного питання — 
участі в реалізації рефор
ми базових колективів. 
Адже завдаїання сьогодні 
стоїть саме так — брати 
активну участь в проце
сі перебудови школи. І 
сама конференція яскраво 
показала дійсний стан ре
чей у цій справі. Бажан
ня поділитися думками 
виявив лише ’ секретар 
парткому заводу порошко
вої металургії імені 60- 
річчя Радянської Украї
ни М. Л. Рубальський, де 
справді щукають і знахо
дять не тільки можливос
ті допомагати матеріаль
но (хоча і цей акт сам 
по собі виховний), а й 
спільно удосконалювати 
навчально-виховний про
цес. Усвідомлення необ
хідності цього — якщо 
не півсправи, то поча- 
ток її. Але дехто 
иадто вже далекий від 
цього. Якщо не так, то 
чим пояснити факт, про 
який на трьох останніх 
конференціях розпові
дає вчителька школи №3 
Т. П. Толочно. Кілька 
років тут добиваються до 
ПОМОГИ в ремонті швейних 
машин від райпобутком- 
бінату.

Підсумував розмову на 
конференції перший сек
ретар міськкому Компар
тії України А. Д- Фро
лов. Він наголосив на не
обхідності прискорюва
ти й поглиблювати рефор
му школи, зупинився на 
першочергових завдан
нях освітян, виробничих 
колективів.

Через кілька днів стар
тує новий навчальний рік. 
Хорошим заспівом до ньо
го стала серпнева конфе
ренція вчителів. Вона зак
ликала до роздумів, пере
осмислення вчорашніх ме
тодів праці, пошуку нових 
шляхів втілення вимог ре
форми.

А. КВІТНЕВА

Загін педагогів Бровар- 
щини ,на Всесоюзному 
з’їзді вчителів представля
тиме директор Калитян- 
ської середньої школи

імені В. І. Леніна Воло
димир Феодосійович ПИ
САРЕНКО, якого ви і ба
чите на фотографії М. Се- 
минога.

Час практичних 
справ настав у вирішенні W5 

організації продуктивної 
праці школярів

Нарада керівників шкіл 
району та базових госпо
дарств, що відбулася в 
залі засідань райвиконко
му, обговорила завдання 
освітян і виробничих ко. 
лективів по докорінному 
поліпшенню трудового на
вчання учнівської молоді, 
організації продуктивної 
праці школярів, підготов
ки їх до самостійного 
життя.

З доповіддю в цьому 
питанні виступив голова 
виконкому районної Ради 
народних депутатів І. С. 
Рудак.

Аналізуючи зроблене, 
доповідач зазначив, що 
певні позитивні зрушення 
в цій спрарі є. Для при- 
кладу досить сказати про 
досвід співробітництва 
Руднянської середньої 
школи 1 базового госпо
дарства — племптахоза- 
воду «Рудня». Тільки 
протягом цього року з йо
го допомогою тут побудо
вано стрілецький тир, 
теплицю, виконано певні 
роботи по ремонту на
вчальних кабінетів.

На жаль, важливість 
питання трудового навчан
ня на сучасному етапі, 
організації продуктивної 
праці усвідомили далеко 
не всі.

Вимога докорінної пе
ребудови в організації 
трудового навчання пору
шується на найпершій 
стадії — в молодших 
класах. Так, із 26 шкіл 
тільки 12 створили робо
чі кімнати.

По суті, нічого не 
зроблено по організації 
центрів профорієнтації. 
В одних школах їх немає, 
а в тих, де є, — зміст їх 
не відповідає вимогам.

На перший погляд, не 
викликає тривоги питання

організації продуктивної 
праці, адже із запла
нованих 604 на сьогодні 
створено 570 робочих 
місць. Одним з проблем
них питань тут залишає
ться залучення молод
ших, а також учнів 4—6 
класів. Ініціативи ж що
до створення підсобних 
господарств в школі, теп
лиць не густо. Не може 
мати виправдання політи. 
ка зайняти дітей чим-не- 
будь, для галочки. І це 
головний прорахунок, ос
новна причина того, що 
більшість учнів не пра
цює за спеціальністю, яку 
одержала.

Далекі в багатьох шко
лах до серйозних прак
тичних справ і в органі
зації початкової військо
вої підготовки. А якщо 
говорити чесно, то ця 
справа кульгає нині чи 
не на обидві ноги. І тут 
потрібно робити серйозні 
висновки насамперед ба
зовим господарствам. На
став час практичних 
справ. З цих. а та
кож питань дошкільно
го виховання, організа
ції харчування учнів дум
ками на нараді поділили
ся директори Пухівської 
середньої школи Л. Ф. 
Москаленко, Погребівсь. 
кої — І. Г. Марухненко, 
директор радгоспу «Пу- 
хівський» О. І. Безсмерт
ний, директор Завориць- 
кої школи В. Ф. Климен
ко, Інспектор райвно з 
ПВП І. М. Шевченко, го
лова райкому профспілки 
працівників освіти, вищої 
школи і наукових установ 
П. Я. Бондар, голова рай
кому ДТСААФ В. М. 31- 
ненко.

А. СЕРЕДА.



У ГСКТБ мийного обладнання заслуженим автори
тетом користується завідуючий технологічним відділом 
Михайло Миколайович Бебко. На рахунку новатора 
тринадцять впроваджених у виробництво винаходів, що 
дали народному господарству економічний ефект понад 
два мільйони карбованців. Комуніст М. М. Бебко сум
лінно виконує також ряд громадських доручень. Він 
очолює групу народного контролю ГСКТБ, є членом 
партійного бюро цієї організації.

На знімку: М. М. Бебко.
Фото Б. Удовиченки.

У МІСЬКОМУ КОМІТЕТІ НАРОДНОГО КОНТРОЛЮ

НЕВИПРАВДАНІ 
ВТРАТИ

На черговому засіданні 
міського комітету народ
ного контролю розгляну
то стан справ зі збере
женням молодняка вели
кої рогатої худоби в го
сподарствах району. Як 
свідчить аналіз стану 
справ, зооветслужби, ке
рівники радгоспів, район
ного агропромислового 
об'єднання не вживають 
належних заходів по по
ліпшенню збереження тва
рин.

За сім місяців цього 
року в цілому по району 
допущеної падіж 2557 тва
рин, щоі становить 2,7 
процента від загального 
поголів'я громадського 
стада 1 на 984 більше по
рівняно з відповідним пе
ріодом минулого року. В 
результаті кричущої без
господарності падіж мо
лодняка У птахорадгоспах 
«Семиполківський» і «Бог- 
данівський». радгоспах 
«Жердівський», «Зоря». 
«Гоголівський» він стано

вить відповідно 31, 24. 
28. 17, 15 процентів. І 
хоча відповідним службам, 
адміністрації цих госпо
дарств неодноразово вка
зувалось на недопусти
мість подібних дій, про
те тут 1 надалі продовжу
ють порушувати годівлю 
телят, утримання тільних 
корів 1 нетелей. Крім того, 
в радгоспах відсутні цехи 
сухостійного утримання 
тільних корів, родильні 
приміщення з профілакто. 
рієм для утримання 1 ви
рощування новонародже
ного молодняка. Безвідпо
відально ставляться до 
своїх обов’язків ветспеці- 
аЛІсти 1 зоотехнічна служ
ба.

Тимчасовим виходом зі 
становища міг би стати 
метод вирощування телят 
в Індивідуальних клітках 
на відкритому повітрі. 
Проте досі його не засто
совують в радгоспах «Го
голівський», «Русанівсь- 
кий», недостатньо кліток 

1 в «Зорі» та «Літківсь- 
цому». А в радгоспі 
«Жердівський» вони хоч 
1 є, проте використову
ються неправильно. В той 
ще час спеціалісти РАПО 
О. І. Коваль та М. М. 
Шипко замість того, щоб 
активно впливати на 
стан справ, домагатися по
ліпшення в збереженні 
молодняка, зайняли спо
глядальну позицію.

Міський комітет народно, 
го контролю за невиправ
дано велцкий падіж мо
лодняка оголосив догану 
М. М. Шипку та О. І. Ко
валю. Суворі догани вине
сено директорам радгос
пів В. І. Мельнику, К. С. 
Шостаку. П. О. Кустов- 
ському, В. М. Дмитричен- 
ку. Так же покарано го
ловних зоотехніків 1 вет
лікарів С. О. Каранду, 
М. Г. Теплюка, В. М. Мо
роза. М. М. Осьмака, 
В. М. Кабиша, Д. І. Пан; 
ченка, П. П. Коломійця, 
В. М. Харченка. На ок
ремих з них з метою від
шкодування збитків, зав
даних господарству, про
ведено грошові нараху
вання.

У СПОДІВАННІ 
НА «ДОБРОГО 

ДЯДЮ»

Повторною перевіркою 
готовності шкільних їда
лень міста Броварів до 
роботи в новому навчаль
ному році виявлено, що 
окремі недоліки так І 
залишилися не ліквідова
ними. Керівники міського 
відділу народної освіти, 
шкіл, базових підпри
ємств, шефських організа
цій, комбінату громадсь
кого харчування свої обі
цянки так 1 не підкріпи
ли реальними ділами.

У міській середній 
школі № 3, приміром, 
над якою здійснюють 
шефство управління ви
робничо - технологічного 
забезпечення 1 комплекта
ції та постійно діючий бу
дівельний іюїзд № 2, до 
цих пір не проведено ре
монту вентиляційної си
стеми, хліборізки 1 овоче
різки, електропобутових 
приладів. Діючий котел 
не забезпечує подачі га
рячої води. Як 1 управлін
ня виробничо - техноло
гічного забезпечення 1 
комплектації, не проявля- 

ють належної турботи 
про своїх маленьких дру
зів 1 працівники ПДБП-2. 
Вони так «якісно» прове
ли ремонт покрівлі над 
їдальнею 1 спальнею ше- 
стиліток. що після першо
го ж осіннього дощу в 
приміщення потрапить во
да.

На словах допомагає 
школі № 7 1 адміністра
ція заводу пластмас. За
водчани ніяк не спромо
жуться демонтувати кар- 
топлеочистку, замінити 
ванни для миття посуду, 
перевірити холодильне й 
технологічне обладнання. 
Не кращий стан справ і з 
їдальнею міської школи 
№ 9, над якою здійснює 
шефство колектив заводу 
алюмінієвих будконструк- 

цій. Навіть поверхове 
ознайомлення з актами 
повторної перевірки до
зволяє зробити висновок: 
міський відділ народної 
освіти, директори шкіл 
не поспішають бити на 
сполох, а колективи під- 
приємств-шефів не збира
ються проявляти Ініціати
ву. Роль стороннього спо
стерігача зайняв 1 комбі- 
нат громадського харчу
вання. З олімпійським 
спокоєм спостерігаючи за 
бездіяльністю один одно
го. вони сподіваються, що 
необхідні роботи будуть 
виконані самі по собі. При 
такому ставленні довгень
ко їм доведеться* чекати. 
А до початку навчально
го року залишилися між 
тим лічені дні...

Першооснова 
ефективного 

господарювання 
Цьогорічний лютий сповна виправдав свою назву. 

Давно вже природа не влаштовувала людям такого ви
пробування. Хуртовини, більш як тридцятиградусні мо
рози — все це ускладнювало роботу підприємств. Але 
й у таких суворих умовах перед трудовими колектива
ми стояло завдання — працювати ритмічно, дотриму
ватись графіка випуску продукції, дбати про її якість. 
Скидок на суворість зими бути не могло. Цю істину 
сповна усвідомлювали народні дозорці заводу «Торг- 
маш», котрі не могли пройти повз безгосподарність, до
пущену окремими відповідальними особами. Через сні
гові замети, а ще більше через нерозпорядливість гос
подарників автопродукція своєчасно не відправлялася 
замовникам, а тривалий час як попало зберігалася на 
території заводу Не дивно, що при такому «складу
ванні» траплялися випадки пошкодження автофургонів. 
Тому й вирішили народні контролери провести пере
вірку стану готової продукції. Результати перевірки, а 
вони аж ніяк не могли додавати авторитету торгма- 
шівцям, стали предметом обговорення на засіданні бю- 
ро групи. Про них проінформували й адміністрацію за
воду. У виданому з цього приводу наказі називалися 
прізвища винних, стягнення, накладені на них. 1 захо. 
ди, яких треба було вжити для виправлення станови
ща. У найкоротший строк автофургони надійшли на 
адресу замовників.

Це був це поодинокий випадок, коли дозорці підпри. 
ємства проявили рішучість, стурбованість за якість за- 
водської марки. Загалом питання якості — одне З 
найголовніших у їхній діяльності. Тільки в першому 
півріччі цьому складникові ефективного господарюван
ня було присвячено три комплексні перевірки в різних 
підрозділах підприємства. Що це дало? Передусім 
дозволило підвищити відповідальність працівників, 
зайнятих випуском продукції. А це. в свою чергу, па- 
ло змогу підвищити її якість.

Заслуговує на увагу ще один момент. Питання якос
ті постійно перебувають у полі зору не лише головної, 
але й цехових груп НК, У цехах створено спеціальні 
групи якості, члени котрих контролюють дотримання 
всіх технологічних норм. Тобто бракоробам поставлено 
надійний заслін. Чи не тому в нинішньому році на за
вод не надійшло жодної претензії від замовників? Не 
накладалися на торгмашівців 1 штрафні санкції з бо
ку Держстандарту.

Немаловажна роль у справі боротьби за підвищення 
якості продукції відводиться гласності цієї роботи. У 
«блискавках», «екранах якості», стінних газетах, ви. 
пусках радіогазети пропагується досвід кращих вироб
ничників, справжніх майстрів справи, викриваються 
недоліки, інформується про випадки порушення техно
логії. випуск неякісних виробів.

І все ж бюро головної групи НК на чолі з М. В. 
Денисовим не вичерпало всіх можливостей для підви
щення якості продукції 1 якості роботи колективу за
воду у ninoMv. Трапляються місяці, коли основна 
частина запланованих обсягів виробів виготовляється 
в останню декаду. А це, звичайно, призводить до «штур
мівщини». Маючи обсяги продукції, яка підлягає ате- 
стації, дозорці протягом двох останніх років не домо
глися атестування хоча б одного виробу на вищу ка. 
тегорію якості. Повільно зростає 1 кількість трудів
ників, які виконують роботу по бездефектній системі 
праці. Та й кількість виробничників, котрі випускають 
продукцію з особистим клеймом, залишається незнач
ною. Це проблеми, які чекають негайного вирішення, 
бо від них залежить ефективність господарювання. 
Знають про них народні контролери підприємства 1 за
раз вживають заходів, щоб виправити становище, що 
склалося в попередні роки.

М. ПРОСЇН, 
позаштатний Інспектор міського КНК.

Обговоримо разом
На черговому засіданні міського комітету народного 

контролю розглядатимуться важливі питання, які зачі
пають Інтереси кожного броварчанина. Зокрема буде 
проведено аналіз виконання завдань по ремонту жит
лового фонду 1 якості ремонтно-будівельних робіт, а 
також дотримання порядку 1 правил торгівлі спирт
ним, виконання планових завдань по збільшенню 
виробництва і продажу безалкогольних напоїв, соків, 
морозива та .Інших продуктів харчування в системі рай- 
споживспілкн, управління торгівлі 1 комбінаті громад
ського харчування.

Пропонуємо всім взяти участь в обговоренні цих пи
тань. Свої пропозиції та побажання, листи з кри
тичними зауваженнями надсилайте в редакцію «Нового 
життя». Вони будуть враховані ари розгляді вищеназ
ваних питань.

ХОЧ ТРАВА 
НЕ РОСТИ

Саме по такому прин
ципу працюють Інженерна 
та конструкторська служ
би заводу алюмінієвих бу
дівельних конструкцій. Пі
сля відповідних партійних 
документів про приско
рення науково-технічного 
прогресу тут одразу ж 
взялися до роботи. І ось 
незабаром, буквально че
рез півтора року, прозві- 
тували: «Є, запровадже
но». Таку енергійність мо
жна б тільки вітати, як
би не одне «але». А са
ме — майже при півтора- 
мільйонних затратах на 
запровадження у вироб
ництво новинок науки 1 
техніки умовно вивільне
но лише 28 працівників. 
Окупить себе це облад
нання ,аж за 29 років, а 
приріст прибутків на один 
карбованець затрат від 
його впровадження стано
вить три копійки. У ре
зультаті завод опинився 
на останньому місці по 
ефективності віддачі.

Само собою зрозуміло 
— кому потрібна така по
спішність 1 чому така 
низька віддача обладнан
ня? Передусім тому, що 
подіяв той же старий сте
реотип «якби швидше від
рапортувати». 1 не тіль
ки. Науково-технічні захо
ди за 1986 рік виконано 
лише на 80 процентів, в 
заводський план нової 
техніки було включено за
ходи орган Ізацінйого ха
рактеру, що не відносять
ся до нової техніки. От
же, й планувати як слід 
тут не навчилися. Крім 
того, на підприємстві не 
ведуть розрахунків по
чаткової 1 кінцевої ефек
тивності від запроваджен
ня науково-технічних За
ходів. З цього напрошу
ється висновок — інже
нерна служба заводу. 1 
зокрема заступник голов
ного інженера по новій 
техніці В. М. Кузнецов, 
роботу Пустили на само- 
плив.

Крім того, на алюміні
євому абияк ведеться 1 
звітність. По одних захо
дах завод не звітує, по 
інших дає перекручені 
дані. Зокрема, неправиль
но вказано суми затраї 
на створення двох ліній 
фарбування в електроста
тичному полі, завищено і 
суму економічної сфен- 
тивності від запроваджен
ня в 1986 році нової 
техніки.

На заводі немає й ор
ганізуючих документів, 
які б строго регламенту
вали роботи по запровад
женню у виробництво до
сягнень науковоі-технічно- 
го прогресу. І хоча поруч 
знаходиться завод порош
кової металургії імені 60- 
річчя Радянської Украї
ни, де ця робота постав
лена на належному рівні, 
представники заводу алю
мінієвих будівельних кон
струкцій і зокрема Інже
нерна служба ніяк не мо
жуть знайти часу, щоб пе
рейняти передовий досвід 
металургів. А в результа
ті 1 вимальовується карти
на, яку можна охаракте
ризувати так: «Дивіться і 
вчіться, як це потрібно 
робити, бо на алюмінієво
му не прискорюють, а 
уповільнюють науково- 
технічний прогрес». Тому 
партійній організації, ад
міністрації слід суворо 
спитати з головного Інже
нера В. Т. Криволапа та 
його заступника по новій 
техніці В. М- Кузнецова 
за такі «нововведення».

О. ЄРОШЕНКО, 
завідуючий позаштатним 
відділом по науково- 
технічному прогресу 
Міського КНК.



ЛЮДИНА І ЗАКОН

ПРОКУРОРСЬКА ПЕРЕВІРКА
Проаналізувати, як у місті дотри

мується соціалістична законність, ве
деться боротьба з порушниками норм 
соціалістичного співжиття — з цією 
метою прокурор міста М. В. Гарник, 
помічник прокурора Ю. І. Кушніренко 
та автор цих рядків позаминулої п’ят
ниці розпочали перевірку з огляду 
роботи народних дружинників. Цього 
дня у місті чергуваїли представники 
деревообробного комбінату, шиноре
монтного заводу, заводу порошкової 
металургії. Четвертого колективу ви
явити не вдалося, тому що опорний 
пункт на вулиці Польовій був зачи
нений ще до закінчення чергування. 
На замку виявилося 1 . приміщення 
інспекції у справах неповнолітніх по 
вулиці М. Лагунової.

Слід відзначити активність дру
жинників ДОКу, ШРЗ. Вони вийшли 
на чергування у повному складі. За 
відгуками дільничних інспекторів, ро
ботою дружинників цих колективів 
постійно цікавилися керівники підпри
ємств А. С. Джума, Є. П. Круглик, 
секретарі партійних організацій 
В. М. Кривошлик, Л. М- Сні ренто. 
Вони часто навідуються в опорні пун
кти.

інша картина в опарному пункті 
на житловому масиві, де в цей час 
чергував завод порошкової металургії. 
Тут на охорону правопорядку вийшла 
лише половина дружинників. Не бу
ло в них відповідних значків, посвід
чень.

Перевіряючі звернули увагу на 
антисанітарний стан парку біля па
м'ятника Т. Г. Шевченку. Враження 
таке, що там місяцями ніхто не при
бирає.

Перевірна заводу алюмінієвих бу
дівельних конструкцій, деревооброб. 
ного комбінату суттєвих недоліків не 
виявила. Винятком є погане освітлен
ня огорожі першого. На іншому — 
побутовому приміщенні, де роздяга- 
ються вантажники, в шафочці № ЗО 
стояв стійкий запах закваски.

Виявлено порушення й на фабри
ці верхнього дитячого трикотажу.

- Тугу в’язальному цеху в нічну _змЬ_ 
ну без наказу директора?" дозволу 
профспілки працювало чотири чоло
віки. Наскільки зрозуміли із служ
бової записки, ці люди потрібні для 
профілактичного ремонту обладнан
ня Але вони займалися випуском 
продукції Чи варто для декількох 
чоловік цілу ніч освітлювати весь 
цех? Коштуватиме шкірка вичинки?

Є на фабриці лазівки для злоді
їв. З будь-якого цеху можна потра

пити на дах прибудови до адмініст
ративного будинку, де знаходиться 
прохідна. Адже двері, які ведуть 
туди, вже давно без замка. А звід
ти кидай вкрадене куди хочеш, а 
потім спокійно підбирай 1 неси.

На заводі пластмас як крали, 
так 1 продовжують красти. На мо
мент приїзду туди нашої групи пра
цівники відділу боротьби з розкра
данням соціалістичної власності 
М. В. Відоменко та І. Г. Петренко 
вже з’ясовували, хто поцупив мішок 
вішалок, знайдений у автобусі, що 
відвозив додоіму вечірню зміну.

Прохідна світлотехнічного заводу 
зустріла, купою різних світильників. 
Злодіям, на жаль, вдалося втекти. У 
руці охоронника П П. Джуса лишив
ся тільки клапоть із сорочки одно
го з них. Обставинами крадіжки 
займається відповідна служба, і во
на скаже своє слово з цього приво
ду. Поки з'ясовували деталі злодій
ства, поряд швиденько промай
нула ливарниця В. Ф. Бобко. Вона 
запізнилася на роботу на півгодини. 
У стані глибокого сну була оператор 
котельні К. Я. Левченко. Чи не че
рез таких трапляються аварії і не
щасні випадки?

інше побачили на дільниці гать- 
ваніки. Тут кипіла робота. Робітни
ці Л. С. Ушакова, О. І. Вільховенко, 
Н. О. Шарапова. Н М. Дячок, Е. й. 
Хижко, Г. С. Гайдай, незважаючи 

на ніч, чесно і добросовісно вико
нували свої трудові обов’язки.

Майже перед ранком завітали у 
міський відділ внутрішніх спраїв. 
Оперативний черговий капітан мілі
ції Т. Л. Швед розповів, що серед 
злісних правопорушників минулого 
дня виявився міеханік пасажирсько

го АТП В. М. Никитенко, який в не
тверезому стані за кермом «Жигу 
л!в» ледь не збив дитину на вулиці 
М. Лагунової. Тікав, але впіймали. 
Чинив опір, нецензурно висловлю
вався.

Тієї ж п’ятниці трапилася і 
надзвичайна подія. Забійник худоби 
заготконтори райспоживспілки бро- 
варчанин А. І., строй у нетверезому 
стані ломом пробив череп киянину 
М В. Пищалці. Обидва молоді 
хлопці. Перший з них за вминок 
відповість сповна, а що буде з ін
шим — невідомої

У цілому ж огляд показав необхід
ність дальшої боротьби за зміцнен
ня правопорядку в місті. І буде во
на безкомпромісно продовжуватися.

А. ВОЛОШИНЕНКО.

ЯК ГОТУЄТЕСЯ ДО ЗИМИ?

ЩО могли—
ЗРОБИЛИ

ЯКБИ усім фермам ра
йону виставити оцінки, то 
русанівські, на мою дум
ку, одержали б середньо- 
районну. Адже тут мож. 
на побачити 1 те позитив
не, хороше, що є на фер. 
мах району. 1 те. Що по
трібно виправляти, дороб
лювати найближчим ча
сом.

Непогано впорядкована 
і огороджена територія 
навколо східної частини 
МТФ № 1 Однак цього 
ще не скажеш про захід
ну. , <

Чималий обсяг робіт 
по підготовці тваринниць- 
ких приміщень виконали 
будівельники. їх силами 
у двох корівниках рекон
струйовано систему вида
лення гною. Коли раніше 
його вигрібали тут трак
тором, то тепер цю функ
цію виконуватиме транс
портер. Нині вони 
перекривають дах на мо
лочнотоварній фермі № 2, 
завершують будувати но
вий корівник з плівкови
ми стінами.

У нашому радгос
пі п'ять таких примі
щень, — розповідає сек
ретар партійної організа
ції радгоспу «Русанівсь- 
кий» С. Г. Малюга. — 
Вони непогано зареко
мендували себе. Головне 
те. що їх дуже швидко і

з невеликими затратами 
можна збудувати, а за 
2—3 роки вони повністю 
скуповують себе.

У ряді господарств ре
монтники стикаються з 
проблемою забезпечення 

деревиною. У «Русанів. 
ському» ж знайшли вирі
шення її. Так, у зимовий 
період будівельники пра
цювали в Баришівсько- 
му, Дарницькому. Залісь- 
кому лісництвах 1 загото
вили достатню кількість 
дерева. Тепер у них є з 
чого робити стояки, пере
криття, жолоби, двері, є 
чим встелити підлогу.

Однак 1 на наступну 
зиму залишаться не ме
ханізованими процеси 
роздачі кормів, видален
ня гною у двох телятни
ках ферми № 3.

— Чому ж тут не 
змогли зробити реконст
рукції? — запитую май- 
стра-будівельника Ф М. 
Юрченка.

— Ми вже думали над 
цим питанням. —• пояс
нює Федір Михайлович.

— проте розміри цих 
старих приміщень не доз
воляють вирішити його 
позитивно.

Взагалі ми могли б на
багато більше виконати 
ремонтних робіт, якби не 
доводилось виконувати 
ряду побічних.

Русанівці минулої зи
ми переконалися у виго

ді вирощування телят на 
холоді. Але поки що не 
спромоглися збудувати 
необхідної для них кіль
кості кліток. Хоча Із вве
денням нового корівника 
в господарстві вирішиться 
питання утримання сухо
стійних корів, проте про
блема утримання новона
роджених телят ще зали
шається.

Словом, багато чого 
змогли зробити ремонт
ники при підготовці ферм 
до зимово-стійлового пе
ріоду утримання худоби. 
Проте, як бачимо, тут є 
ряп назрілих питань. Що 
ж, будемо надіятися, що 
їх русанівці триматимуть 
під контролем, що в не
далекому майбутньому 
вирішать.

І. вижговський.

Тимурівці нашого дворуБатьківщина починаєть
ся з оггчого порога. І на
вряд чи. буде справжнім 
патріотом той, хто зне
важливо ставиться до 
батьківської хати чи бага
токвартирного дому, в яко
му живе. Про юнь будин
ку № 15 по вулиці 50 
років ВЛКСМ вже нині 
можна з певністю тверди
ти. що вона виросте 
Справжнім господарем сво
єї країни, знатиме 1 ша
нуватиме людську працю.

Юні тимурівці енергійно 
взялися за благоустрій 
свого двору, слідкують за 
чистотою та порядком у 
під’їздах. Буквально за 
два тижні вони обладна
ли дитячий майданчик, 
посадили квіти, виклавши 
з них цифри, 70 в честь 
ювілею Великого Жовтня.

На славу трудяться всі. 
І серед них найкраще —

М. Богданов, О. Чорноус, 
К. Мироненко, С. Ткачен
ко, В. Коханов та багато 
інших. Дбаючи про те, 
щоб двір став одним з 
кращих у місті, вони й 
коли виростуть, так же 
бережливо ставитимуться 
до народного добра.

М. ГАЛИЦЬКИЙ, 
голова будинкового ко
мі тёту.

——--------------------------------------------------СЛУЖБА 01---------------------------------------------------------------------

Електроенергія—друг, але...

РІЗНІ побутові прила
ди, радіо- 1 телеапарату- 
ра все це міцно ввій
шло у наш побут. Елект
роенергія стала благом, 
але вона водночас і жор
стоко карає тих, хто лег
коважить елементарними 
правилами. Про це пере
конливо свідчить й те, що 
останнім часом в більшо
сті випадків електроенер
гія стала основною причи
ною пожежі. Зокрема, ли
ше минулого року через 
самозагорання телевізорів 
26 разів пожежникам до
водилось мчатись у різні 
населені пункти нашої об
ласті.

За сім місяців двічі 
спалахували телевізори 1 
в квартирах жителів на
шего міста. Так, у черв
ні в будинку Е. Г. КЛи- 
мових від замикання за
горівся «Янтар-714». А в 
липні в результаті само
загорання блока в телеві
зорі спалахнула пожежа. 
І тільки завдяки тому, 

що вона була вчасно по
мічена й ліквідована по
жежниками, особисте май
но Ю. А. Кривошлика бу
ло врятовано від знищен
ня.

Тому звертаємо увагу 
жителів міста 1 району 
на дотримання протипо
жежної безпеки при екс
плуатації телевізорів. По 
можливості забезпечте їх 
включення в електроме
режу через автотрансфор. 
матор з вольтметром 
або стабілізатор, розрахо
ваний на потужність не 
менше 250 ватт. Не зали
шайте працюючий телеві
зор без догляду, не до
зволяйте його дивитись 

дітям без дорослих. Не 
встановлюйте його побли
зу приладів опалення 
або в меблеву «стінку», 
де він погано охолоджу
ється. Не закривайте вен

тиляційні отвори електро
апаратури 1 не включай
те телевізор раніше, ніж 
через добу після того, 
як в нього потрапила рі
дина або він був в умо
вах підвищеної вологості. 
Не доручайте ремонт ви
падковим людям, застосо
вуйте тільки стандартні 
запобіжники, передбачені 
правилами експлуатації. 
Періодично, не рідше од
ного разу в рік, викли
кайте спеціаліста теле

ательє для профілактич
ного огляду телевізора, 
очищення його від пилу.

Якщо корпус «голубо
го екрана»' пошкоджений 
або погано працює, його 

слід відключити, виклика
ти техніка для перевірки. 
Ліквідація загоряння те
левізора проводиться так 
же, як 1 будь-якого по
бутового електроприладу. 
Передусім, необхідно ви
ключити й повідомити в 
пожежну частину. Якщо 
полум’я не гасне, його 
необхідно ізолювати від 
інших легкозаймистих 
предметів й накрити мок
рой» тканиною. Слід до
тримуватись обережності 

й прослідкувати, щоб во
да не потрапила на розі
грітий кінескоп. При Ін
тенсивному горінні його 
варто винести з примі
щення, не допустити от

руєння продуктами горін
ня Інших людей.

Ще раз нагадуємо, що 
для попередження заго
ряння телевізорів видано 
спеціальне розпоряджен
ня, згідно з яким Міністер
ство побутового обслуго
вування республіки зобо
в’язало свої, підприємства 
проводити профілактичні 
роботи по заявках жите
лів.

І. ЗДОРОВЕЦЬ, 
Інспектор СПВЧ-19,

У вокальному ансамблі 
радгоспу імені Кірова зі
бралися справжні шану
вальниці пісенного мис
тецтва. За останній час 
вони поповнили свій ре-

пертуар новими -українсь
кими народними піснями 
1 домоглися високої ви
конавської майстерності. 
За це їх глядачі під час 
кожного виступу щедро 

нагороджують дружними 
оплесками.

На фото: учасниці ан
самблю виступають на 
Святі пісні.

Фото А. Козака.

П1НА ПРОТИ 
ШУМУ

Мінськ. Піну, аналогіч
ну тій, що допомагає по- 
жежникам перемогти во
гонь, використали вчені 
Білоруського НДІ саніта
рії та гігієни для... бо
ротьби з виробничим шу
мом. Створено дослідно- 
промислову установку, яка 
дала змогу робітникам 
Мінського заводу велико
панельного домобудуван
ня забути про звукоізо
ляційні шоломофони 1 на
вушники. Піна рівномір
но подається на шліфу
вальні круги, які зглад. 
жують нерівності бетон
них труб, і гасить звуко
ві коливання, доводячи їх 
до передбаченого норма
тивами рівня,

(ТАРС).
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КУДИ ПІТИ вчитися
Київське середнє професійно-технічне 

училище № 5
ОГОЛОШУЄ ПРИЙОМ УЧНІВ 

(без вступних іспитів) 
на 1987—1988 навчальний рік 

На базі 8 класів: 
Строк навчання — 3 роки.
1. Штукатур, лицювальник-плиточник;
2. Маляр (будівельний);
3. Слюсар-сантехнік;
4. Столяр-паркетиик;
5. Слюсар по виготовленню вентиляційних 

систем;
6. Електрозварник.
З середньою освітою та демобілізовані з лав 

Радянської Армії:
Строк навчання — 1 рік.
1. А^уляр-монтажник стальних і залізобетон

них конструкцій;
2. Маляр (будівельний);
3. Лицювальник-плиточник, лицювальник-мо- 

заїчийк;
4. Штукатур, лицювальник-плиточник.
По закінченні навчання випускникам надаєть

ся робота і прописка в м. Києві, також випуск- 
никір профспілкові комітети по місцю праці 
зразу становлять на квартоблік як молодих 
спеціалістів.

Зараховані в училище забезпечуються гурто
житком, триразовим харчуванням, обмундиру
ванням, спецодягом та 50-процентним заробіт
ком під час виробничої практики.

Учням з однорічним строком навчання випла
чується стипендія в розмірі 75 крб., відмінни
кам — підвищується на 15—25%.

Училище готує робітників для ордена Леніна 
«Головкиївміськбуду».

Для вступу в училище потрібно подати осо
бисто:

1. Заяву.
2. Свідоцтво про освіту.
3. Характеристику зі школи.
4. Медичну довідку ф. 086.
5. Довідку з місця проживання та про сімей

ний стан.
6. Шість фотокарток розміром 3X4 см.
7. Паспорт або свідоцтво про народження 

(подається особисто).
Прийом документів з 15 травня до 28 серпня. 
Початок навчання — 1 вересня.
Адреса училища: 252138, Київ-138, Червоно- 

зоряний проспект, 108, СПТУ-5, тел. 265-22-32.

Гастрономторг Дніпровського району Києва 
протягом року без екзаменів 

НАБИРАЄ УЧНІВ В ШКОЛУ-МАГАЗИН 
для підготовки молодших продавців 

і касирів-контролерів.
Приймаються особи з середньою освітою. 

Строк навчання — 6 місяців. Виплачується сти
пендія 52 карбованці 50 копійок — 63 карбо
ванці.

Після закінчення навчання надається робота 
в магазинах торгу. Бажаючі можуть продовжу
вати навчання у Київському технікумі чи інсти
туті радянської торгівлі.

Звертатися на адресу: 252105, Київ-105,
пр. Гагаріна, 5, школа-магазин № 936 «Лівобе
режний». Телефони: 552-50-33, 552-81-81. їхати 
трамваями №№ 21, 22, 20 до зупинки «Вулиця 
Павла Усенка», автобусами №№ 10, 42, 45, 25 
до зупинки «Дарницький універмаг».

КИЇВСЬКЕ СЕРЕДНЄ ПРОФЕСІЙНО-ТЕХНІЧНЕ 
УЧИЛИЩЕ № 27 НА БАЗІ ОРДЕНА ТРУДОВОГО 

ЧЕРВОНОГО ПРАПОРА
ТРЕСТУ «ПІВДЕНЗАХІДТРАНСБУД» 

ОГОЛОШУЄ ПРИЙОМ УЧНІВ 
на 1987—1988 навчальний рік 

із спеціальностей:
— муляр, монтажник сталевих та залізобетонних 

конструкцій;
— лицювальник, плиточник-мозаїчннк;

— маляр-будівельник.
Приймаються юнаки та дівчата віком від 15 років 

1 старші з освітою 8—10 класів, а також звільнені 
в запас з лав Радянської Армії.

Учні з освітою 8 класів навчаються три роки і за
безпечуються безкоштовно триразовим харчуванням, 
учнівською формою, спецодягом. Після закінчення 
училища їм видається диплом про присвоєння розряду 
Із спеціальності і набуття середньої освіти.

Учні з освітою 10 класів, а також звільнені в запас 
з лав Радянської Армії приймаються із спеціально'с- 
тей електрозварник ручної зварки, машиніст по управ
лінню баштовими самохідними кранами, столяр-пар- 
кетник, навчаються 10 місяців 1 одержують стипендію 
76 карбованців, відмінники — підвищену.

Час навчання зараховується в безперервний трудо
вий стаж. Під час виробничої практики учням випла
чується 50% заробітку.

Випускники, які закінчили училище з оцінками 
«4» 1 «5», направляються за рішенням педагогічної 
ради на навчання в вузи та технікуми.

Училище має добре обладнані класи і майстерні, 
гуртожиток, спортивні та актові зали, стрілецький тир, 
орендує плавальний басейн. В училищі працюють 
гуртки художньої самодіяльності, спортивні секції.

Для вступу в училище необхідно подати такі доку
менти: заяву на ім’я директора (із зазначенням обра
ної спеціальності), паспорт або свідоцтво про народ
ження, документ про освіту, медичну довідку (ф. 286 
з відміткою про щеплення), довідку з місця прожи
вання, шість фотокарток 3x4 см.

Адреса училища: 252121, Київ-121, вул. Горлів- 
ська, 220.

їхати трамваєм № 29 до зупинки «Ялинковий про
вулок» або автобусом № 10 від ст. метро «Дарниця» 
до зупинки «Профтехучилище».

Філіал середнього професійно-технічного 
училища № 13 Білої Церкви 

ОГОЛОШУЄ ПРИЙОМ УЧНІВ 
на 1987—1988 навчальний рік

Училище готує:
— продавців продовольчих та промислових 

товарів,
— контролерів-касирів продовольчих та про

мислових товарів,
— кулінарів,
— кондитерів.
Курс навчання триває:
— для продавців та контролерів-касирів — 

1 рік,
— для кулінарів — 1 та 2 роки,
— для кондитерів — 2 роки.
Набір в училище проводиться з 1 червня 

по 29 серпня. Приймаються юнаки та дівчата 
віком від 17 до ЗО років, які мають середню 
освіту.

В училищі разом з теоретичним навчанням 
учні проходять виробничу практику на передо
вих підприємствах торгівлі та громадського 
харчування Білої Церкви, а літню практику — 
в Криму.

Учні забезпечуються стипендією в розмірі 
ЗО карбованців, а за період літньої практики 
одержують заробітну плату в розмірі 50 про
центів.

По закінченні навчання випускники направ
ляються на постійну роботу в міста Київської 
області (Біла Церква, Бровари, Богуслав, Ва
сильків, Фастів, Ірпінь), а випускники з дипло
мами з відзнакою користуються пільгами при 
вступі в технікуми та вузи по спорідненій спе
ціальності.

Гуртожитком училище не забезпечує.
Для вступу потрібно подати такі документи: 

заяву на ім’я директора, атестат про закінчення 
середньої школи, свідоцтво про народження 
(копія), автобіографію, медичну довідку, довід
ку про те, що не хворів інфекційними захворю
ваннями останні 3 роки, всі аналізи, характе
ристику зі школи чи з останнього місця роботи, 
6 фотографій (розміром 3X4 см), довідку з міс
ця проживання, довідку про склад сім’ї. Пас
порт та військовий квиток пред’являються осо
бисто.

Наша адреса: Київська обл., Біла Церква, 
вул. Замкова, 32, тел. 5-35-71.

Дирекція училищ?.

СОН Я ЧИЇ 
ВІТАННЯ

ПЕДАГОГУ В. Д. ПИНДЮРІ.
Шановний Василю Денисовичу!

Щиро поздоровляємо Вас із 65-річчям 
з дня народження!

Десятки років Ви сієте світле, добре, ро
зумне. Тож живіть довго, міцного Вам здо
ров’я!

Вчителі Ляшенко, Лопата, Шумська, 
Скопіна, Пустовіт, Глушак, 

Грінченко, Зброжек.

Броварське середнє професійно-технічне 
училище № 4

ПРОВОДИТЬ ПРИЙОМ УЧНІВ
на 1987—1988 навчальний рік. 

ВЕЧІРНЄ ВІДДІЛЕННЯ
Училище здійснює підготовку і підвищення 

кваліфікації робітників, працюючих на підпри
ємствах м. Броварів і Броварського району за 
професіями:

1. Електрозварники (чол.).
2. Кресляр-конструктор (жін.).
3. Слюсар механоскладальних робіт (чол.).
4. Електромонтер (чол.).
Строк навчання — 6 місяців. Заняття чотири 

рази на тиждень: понеділок, вівторок, четвер, 
п’ятниця з 17-30 до 21-00.

Початок занять з 1 жовтня 1987 р. і в міру 
комплектування груп. Навчання на вечірньому 
відділенні безплатне.

По закінченні училища випускникам присвою
ється кваліфікаці^з^впорттто^^^^ДЯ^^юо 
ж підвищується розряд на 1.

Вступники подають такі документи:
1. Заяву.
2. Документ про освіту (8, 9, 10 кл.).
3. Довідку з місця проживання.
4. Довідку з місця роботи (вказати посаду; 

кваліфікацію).
5. 2 фотокартки 3x4 см.
Документи подаються особисто з 16-00 до 

20-00 у приймальну комісію училища.

Адреса училища: 255020, м. Бровари, вулиця 
50 років ВЛКСМ, 14, СПТУ-4.

Трикотажне ательє «Мрія» 
ПРИЙМАЄ ЗАМОВЛЕННЯ

на виготовлення верхнього трикотажного одягу
(суконь, жакетів, джемперів, светрів і т. д.), 
а також надає послуги по відновленню і рестав
рації трикотажних виробів (перекрій, заміна 
комірців, манжетів, ластовинь, зміна ширини, 
довжини, вшивання «блискавок», обновлення 
вишивкою, аплікацією тощо). Тут можна вив’яза
ти також оздоблювальні деталі.

В ательє є великий вибір пряжі різного скла
ду і кольорів.

Ательє міститься по вул. Гагаріна, 21., тел. 
5-31-82.

Запрошуємо відвідати трикотажне ательє 
«Мрія»!

Адміністрація.

Управлінню торгівлі Броварського 
міськвиконкому 

НА ПОСТІЙНУ РОБОТУ ПОТРІБНІ:
— продавці в господарчий магазин № 42,
— продавці у продовольчий магазин Ns 15.
Звертатися на адресу: вул. Київська, 139, від

діл кадрів.

«НОВАЯ ЖИЗНЬ» —орган Вроварского горлдако- 
го комитета Коммунистической партии Украины, 
городского и районного Советов народных депу
татов Киевской области. (На украинском языке). 
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